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Na ČERPACEJ STANICI 
a SAMOOBSLUŽNEJ 
AUTOUMYVÁRKE RB MONT
Biskupa Klucha 5/8, Močenok

* Vysokoúčinný detergent na umytie diskov 
   kolies a na odstránenie hmyzu
* Oplach upravenou teplou zmäkčenou vodou, 
   vysokým tlakom
* Aktívnu penu pre hlboké a dôkladné umytie
* Dôkladný lesk vysokoleštiacim detergentom       
   teplou vodou
* Konečný oplach osmotickou vodou, sušenie 
   bez stôp
* Platba mincou alebo žetónom

RB MONT PONÚKA 
SVOJE SLUŽBY

NATANKOVAŤ 
A UMYŤ AUTO

SI MÔŽETE 

NONSTOP

 

Jazyková škola ZUNIGA 
Mgr. Zuzana Gáliková 
www.zuniga.sk  
 
Sídlo: ZŠ Močenok  
(4. budova – priestory šk. klubu -1. posch.) 
 
Ponúkame kurzy anglického jazyka pre deti 
ZÁKLADNÝCH škôl. 
Skupiny: predškoláci až deviataci, doučovanie 
    
STREDOŠKOLÁCI 
Úrovne od začiatočníkov po pokročilých 
Príprava na maturitu od 3. ročníka SŠ (B1/B2) 
Príprava na maturitu B1/B2 pre študentov 4. ročníka SŠ 
Príprava na certifikát C1 
 
DOSPELÍ 
Začiatočníci, mierne pokročilí 
 
Mini skupiny 3 – 4 študenti 
Malé skupiny 5 – 8 študentov 
Ceny všetkých kurzov na www.zuniga.sk 
 
Ponúkame úradne (súdne) overené preklady z anglického 
jazyka do slovenského a naopak. 
 
Tel.:0907/701497                          E-mail: skola@zuniga.sk 
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uskutočnilo referendum, v  ktorom sa mali 
občania Močenka rozhodnúť o  tom, či sú-
hlasia alebo nesúhlasia s výstavbou spaľov-
ne odpadov v  areáli chemického podniku 
Duslo, a. s. Plánovaná spaľovňa by mala stáť 
na pozemkoch obce Močenok. Tri volebné 
miestnosti boli voličom od 18 rokov prí-
stupné od siedmej hodiny ráno do dvadsiatej 
hodiny večer. Aby bolo referendum úspešné, 
musela by sa ho zúčastniť nadpolovičná väčši-
na oprávnených voličov, ktorých bolo ku dňu 
referenda 3 559. Do referendových miestností 
v  obecnom úrade, základnej škole a  kultúr-
nom stredisku prichádzali voliči už od rána. 

Komisie na všetkých troch miestach žiadne 
problémy nezaznamenali.

Oslovili sme niekoľkých občanov, ktorí sa 
zúčastnili referenda, a zaujímalo nás, či to je 
podľa nich dôležitá téma, ku ktorej sa treba 
vyjadriť. „Máme možnosť vyjadrenia sa k to-
muto pálčivému problému a ja si myslím, že 
je dôležité, aby každý svoje povedal, či už áno 
alebo nie a nie potom lamentovať, že veď mali 
to takto alebo tak spraviť,“ myslí si Michal 
Révay. „Myslím, že treba sa zúčastniť, lebo je 
to veľmi dôležité, aby sme nežili v nezdravom 
prostredí,“ pridala sa aj Valéria Pappová. „Je 
to veľmi dôležité a  máme právo rozhodnúť. 
Ľudia dokážu veci zmeniť, takže si myslím, že 

prídu k referendu,“ dúfa-
la Mária Ristová. „Odpo-
rúčala by som každému, 
kto ešte váha, prísť, treba 
sa rozhodnúť, každý má 
mať svoj názor,“ dopl-
nila Magdaléna Syslová. 
„Ľudia sa majú zúčastniť 
v  čo najväčšom počte, 
pretože to nie je nejaká 
ľahká vec, je to vážna vec 
dýchať zamorené ovzdu-

šie a potom znášať tie dôsledky na deti a sta-
rých ľudí. Skrátka spaľovňa je spaľovňa a ten 
odpad z  nej je treba niekde skladovať, takže 
ľudia by si to museli uvedomiť v plnom kon-
texte. Mali by ukázať, čo si myslia, a nie neísť 
a potom mať veľa rečí v krčme,“ ukončila de-
batu Jiřina Gašparíková.

Do zatvorenia referendových miestností 
sa do hlasovania zapojilo 1 741 oprávnených 
voličov, čo je 48,9 % zo všetkých voličov. 
V zmysle zákona 369 z roku 1990 o obecnom 
zriadení je miestne referendum platné, ak sa 
ho zúčastní aspoň polovica oprávnených voli-
čov, čo v tomto prípade nebolo splnené a refe-
rendum je tak neplatné.

Referendum o spaľovni bolo neúspešné

Likvidácia dažďových vôd
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V ostatných rokoch sa postupne akoby vytrá-
cajú ročné obdobia a často z kabátov skočíme 
rovno do tričiek alebo naopak. Markantne sa 
zmenila aj zrážková činnosť – dažde nebýva-
jú žiadne alebo mohutné a  prívalové, kedy 
voda nestihne vsiaknuť do zeme a  udržať sa 
v  krajine. Prináša to, samozrejme, množstvo 
problémov s vybrežením potokov a riek a so za-
plavenými ulicami či pivnicami domov. V tejto 
súvislosti je nutné poznamenať, že najväčším 
dielom k  tomu prispievajú samotní ľudia – ri-
goly v uliciach, kam má voda počas prívalových 
dažďov stekať a postupne vsakovať, vymenili za 
krásne rovné trávniky alebo ešte horšie, za betó-
nové parkovacie plochy a vjazdy do dvorov. Zlú 
situáciu ešte doplnili vyvedením svojich dažďo-
vých zvodov na ulicu, voda tak automaticky ste-
čie do najnižšieho bodu – k susedovi, prípadne 
do najnižšieho bodu v  obci. Takéto konanie je 
ale protizákonné, povinnosť likvidovať dažďovú 
vodu na svojom pozemku totiž rieši niekoľko 
zákonov – zákon o  vodách, o  verejných vodo-
vodoch a kanalizáciách, o vypúšťaní vôd z povr-
chového odtoku, zákon na dosiahnutie dobrého 
stavu vôd a ďalšie. Majitelia nehnuteľností majú 
preto z týchto zákonov vyplývajúce povinnosti. 
„Majiteľ nehnuteľnosti sa pri daždi stáva dočas-
ným majiteľom dažďových vôd, ktoré dopada-
jú na jeho nehnuteľnosť. Musí sa o ne postarať 
tak, aby nemenil pôvodný stav odtoku vody zo 
svojej nehnuteľnosti. Optimálne je, aby dažďo-
vá voda na jeho pozemku naďalej vsakovala. 

Majiteľ nehnuteľnosti v  žiadnom prípade ne-
smie bez predchádzajúcej dohody s  majiteľom 
susedného pozemku svoje nevsiaknuté vody 
zo svojich spevnených povrchov nechať stekať 
na susedný pozemok a tak sa ich zbavovať, a to 
aj keď pozemok patrí obci či štátu. Minimálne 
95 % dopadnutých vôd musí nechat’ technic-
kými prostriedkami vsiaknuť do podložia na 
vlastnom pozemku. Zachytené dažďové vody 
zaústiť bez povolenia správcu toku do vodného 
toku je tiež nelegálny čin. Všeobecne je spôsob 
likvidácie dažďových vôd odvodom na cudzí 
pozemok nielen porušením zákona, ale aj pre-
javom občianskej ľahostajnosti, nízkej solidarity 
voči nižšie ležiacim územiam a k tu bývajúcim 
obyvateľom,“ ozrejmila pracovníčka stavebného 
úradu v Močenku Jozefína Eisellová.

Riešením situácie je inštalácia zádržných nádob 
alebo priepustných vpustí na svojich pozem-
koch a v prípade, že je pozemok situovaný tak, 
že naň steká voda z miestnej komunikácie, tak sú 
nenahraditeľné vsakovacie rigoly na verejnom 
priestranstve. „Vsakovanie možno zaistiť klasic-
kou vsakovacou jamou naplnenou kamenivom. 
Dôležitá je správna voľba veľkosti, aby nedochá-
dzalo k odtoku vody na susedné pozemky. Roz-
hoduje mnoho faktorov od zrážkového úhrnu, 
hladiny podzemnej vody, po hĺbku usadenia 
objektu. Ďalšou možnosťou je  systém drenáží 
z drenážnych rúrok. Tie sa väčšinou zabalia do 
geotextílie, uložia do hĺbky asi 50 cm a obsypú 
štrkom. V  rúrkach sa voda dočasne zadržiava 
a podľa priepustnosti pôdy sa zvoľna vsakuje do 
podzemia. Nevýhodou vsakovacích systémov 
sú rozsiahle zemné práce. Predovšetkým sa ale 
takto zachytená dažďová voda nedá využiť a bez 
úžitku vsiakne do zeme. Podzemná betónová 
nádrž vyrieši nielen zákonnú povinnosť, ale dá 
sa ňou aj ušetriť. Získanou dažďovou vodou sa 
dá napríklad polievať záhrada,“ doplnila in-
formácie Jozefína Eisellová. Okrem toho, že je 
odvod dažďovej vody z pozemku na cudzí po-
zemok nezákonný, je to aj mrhanie prírodným 
bohatstvom, pretože napríklad polievanie daž-
ďovou vodou dokáže ušetriť až polovicu nákla-
dov za vodu. Ešte inak situácia vyzerá z pohľadu 
sankcií, ktoré môžu byť na majiteľov pozemkov, 
ktorí nenarábajú s dažďovou vodou podľa záko-
na, uvalené. Popremýšľať nad zadržaním dažďo-
vej vody na pozemku a jej opätovným využitím 
sa asi naozaj oplatí.
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V uplynulom období vďaka úspešné-
mu projektu obec Močenok zrekonštru-
ovala časť miestnej komunikácie v ulici 
Kakava. Nezrekonštruovaná časť komuni-
kácie v ulici Kakava a komunikácia v Malej 
Kakave, sú podľa rozpočtu obce zaradené 
do investícií v tomto roku. „Jedna z najväč-
ších investičných akcií, ktorá je napláno-
vaná na rok 2023, je dobudovanie miestnej 
komunikácie v ulici Malá Kakava a v ulici, 
ktorá je nad autobusovou zastávkou v Uli-
ci sv. Gorazda po vypracovaní projektovej 
dokumentácie a verejnom obstarávaní, 
ktoré je už ukončené. V najbližších dňoch 
podpíšeme s víťazom verejného obstará-
vania zmluvu, prijmeme od neho časový 
harmonogram prác tak, aby jedna aj dru-
há ulica boli v rámci letných mesiacov 
zrekonštruované a dané do takého stavu, 
ako požadujeme v rámci projektovej do-
kumentácie,“ vysvetlil nám v polovici júna 
pred začiatkom prác starosta obce Roman 
Urbánik. Rekonštruovať sa bude časť ulice 
Kakava a Malá Kakava. Rekonštruovaný 

úsek má spolu 424 metrov – jedna časť má 
243 metrov a  druhá 181. „Predpokladaná 
hodnota zákazky podľa projektovej doku-
mentácie bola 280 tisíc eur, nám sa poda-
rilo vysúťažiť jednu a druhú časť nezávisle 
od seba. V  prvom prípade sme vysúťažili 
časť za 92 tisíc eur a tú druhú za 94 tisíc 
eur, to znamená, že oproti predpoklada-
nej hodnote zákazky sme išli s cenou dole 

a zmestíme sa aj do sumy, ktorá je vyčle-
nená na túto investíciu v  rozpočte – to je 
210 tisíc eur,“ ozrejmil starosta Urbánik. 
Odovzdanie staveniska bolo v  druhej po-
lovici júla. Doprava v týchto miestach bola 
čiastočne obmedzená podľa postupu prác. 
Všetky práce by mali byť dohotovené do 
konca augusta.

Zdravotné problémy sa nevyhýbajú 
nikomu a náhle akútne zdravotné prob-
lémy môžu mať pri neskoro podanej 
pomoci nechcené následky, ak nie tie 
najhoršie. Preto bude v našej obci zrejme 

vítaný plánovaný projekt vybudovania 
stanice rýchlej zdravotnej pomoci, čím by 
sa stala obyvateľom našej obce a blízkeho 
okolia prvá pomoc zdravotníkov mimo-
riadne dostupná. „V jarných mesiacoch 
tohto roku operačné stredisko Záchran-
nej zdravotnej služby Slovenskej republi-
ky vyhlásilo výzvu na budovanie nových 
a opravu existujúcich záchranných staníc 
rýchlej zdravotnej pomoci. Obec Moče-
nok na základe tejto výzvy reagovala a 
kontaktovala operačné stredisko ZZS SR 

s tým, že si vie predstaviť vybudovanie ta-
kejto záchrannej stanice u nás v Močenku. 
Po komunikácii a osobnej návšteve pra-
covníkov zodpovedných za tento projekt v 
Močenku sme im ponúkli a vytipovali po-

zemky. Vybrali si pozemok v Hájskej ulici 
pri dolnom cintoríne no a následne sme 
s touto žiadosťou prišli do zastupiteľstva, 
kde zastupiteľstvo na svojom zasadnutí 
schválilo dlhodobý desaťročný prenájom,“ 
spresnil informácie o  plánovanej stanici 
starosta obce Roman Urbánik. 

Záchranárom sa zdala najlepšia loka-
lita vedľa dolného cintorína, ktorá je po-
merne pokojná, ale dobre prístupná au-
tom. „Bude to jednoposádková záchranná 
stanica, ktorá bude mať nepretržitú 24 ho-
dinovú službu. Pôjde o novú kvalitu po-
skytovania služieb v oblasti zdravotníctva 
a prvej pomoci pre celú spádovú oblasť, 
teda Močenok, Hornú Kráľovú a Hájske. 
Termín realizácie výstavby je druhý štvrť-
rok kalendárneho roka 2025,“ doplnil sta-
rosta Urbánik.

Na základe spomínanej výzvy by malo 
vzniknúť v  rôznych lokalitách Sloven-
ska 55 nových záchranných staníc. Slúžiť 
občanom by mali začať pravdepodobne 
v druhej polovici  roku 2025.
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Júl je každoročne nielen čas prázdnin, 
ale aj žatvy. Močenskí poľnohospodári 
začali v  tomto roku žať 3. júla. Žatevné 
práce na parcelách družstva zabezpe-
čujú každoročne dva vlastné a štyri bri-
gádnické kombajny, tri prekladacie vozy, 
množstvo pomocnej techniky a,  samo-
zrejme, množstvo ľudí. „Priebeh zimy 
a  hlavne zrážky, ktoré nám padli v  me-
siaci máj a jún, aj apríl bol celkom slušný, 
svedčia o tom, že by to oziminám mohlo 
celkom vyhovovať, čo aj vyhovuje a zatiaľ 
priebežne úrody, ktoré boli dosiahnuté, 
svedčia o tom, že tento rok by, čo sa týka 
kvantity úrody, nemal byť zlý. U nás berie-
me 36 ha hrachu, ktorý robíme už klasic-
ky na miešanky, lebo nemáme živočíšnu 
výrobu a chceme cez medziplodiny dostať 
organickú hmotu do pôdy, aby sa nestrá-
cala úrodnosť. Repku ozimnú sejeme na 
670 ha a  zatiaľ sú úrody nadpriemerné, 
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ŽatvaŽatva

ale ešte je ďaleko do konca,“ povedal nám 
uprostred žatvy hlavný agronóm Poľno-
hospodárskeho družstva Močenok Milan 
Gier. „Pšenicu máme na 1470 ha, z  toho 
215 ha je tvrdej pšenice durum. To je pše-
nica, ktorá je určená na výrobu cestovín, 
a 99 % tvrdej pšenice vyprodukovanej na 
Slovensku sa exportuje do Talianska. Vý-
hodu má pre nás jednu, že je cenovo zau-
jímavejšia, ale je aj nákladovo náročnejšia, 
nehrozí nám tam však konkurencia ukra-
jinskej pšenice, lebo tí sa na tvrdé pšenice 
neorientujú.“ 

Močenskí poľnohospodári majú zrelé 
aj mäkké pšenice na približne 1 200 hek-
tároch, ktoré postupne tiež budú zberať, 
a, samozrejme, je potrebné zožať aj úrodu 
jačmeňa. „Tento rok sme paradoxne bra-
li jarný jačmeň siaty v jeseni. Nie je to až 
taká novinka, vychádza sa z toho, že jar-
ný jačmeň určený na sladovnícke účely 
sa zaseje v  jeseni, koncom októbra alebo 
v  novembri a  spolieha sa na to, že zimy 
sú slabšie a ten jarný jačmeň nevymrzne. 
Nám sa minulý rok podarilo zasiať celú 
výmeru okolo 680 ha jarného jačmeňa 
vďaka tomu, a to sa nemôže opakovať kaž-
dý rok, že kukurice boli kvôli suchu v ta-

kom strašne zlom stave, že sme nezberali 
úradu, ale sme likvidovali kôrovie, a tým 
pádom sa nám uvoľnili plochy po kuku-
rici. Výsledky, ktoré sme dosiahli v  tom 
jarnom jačmeni, sú veľmi dobré, takú úro-
du sme ešte na hektár nedosiahli v histó-
rii podniku nikdy. Vo všeobecnosti však 
kvantita a kvalita nie sú bratia a nekráčajú 
ruka v ruke, takže tá kvalita tam pokriv-
káva,“ spresnil informácie Milan Gier. 

Po zbere na takmer 3 000 ha je potreb-
né zabezpečiť aj čo najrýchlejšiu a čo naj-
kvalitnejšiu pozberovú úpravu, ktorú má 
na starosti takisto celá partia ľudí. V prí-
pade, že je ideálna situácia, teda ustálené 
počasie, je to jednoduchšie, ak je počasie 
premenlivé, prípadne nejaké problémy 
v  porastoch, je aj táto práca náročnejšia. 
„Veríme, že počasie k nám bude milostivé 
a  dovolí nám zobrať úrodu v  normálnej 
kvalite, lebo každý dážď nám kvalitu bude 
znižovať, na druhej strane, my ten dážď 
nutne potrebujeme pre kukurice,“ dúfa 
agronóm. Žatva sa v našom poľnohospo-
dárskom družstve v  tomto roku skončila 
v druhej polovici júla, neprerušili ju váž-
nejšie dažde a kukurice zachránili zrážky 
tesne po žatve.
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X X X I .  r o č n í k X X X I .  r o č n í k 
G o r a z d o v h o  M o č e n k aG o r a z d o v h o  M o č e n k a

XXXI. ročník celonárodného festivalu 
kresťanského divadla Gorazdov Močenok 
otvoril brány svojim priaznivcom a pod-
porovateľom v  nedeľu 23. júla a  trval až 
do nedele 30. júla 2023.

Podujatie zorganizovala obec Močenok 
a Občianske združenie Krediv v spolupráci 
s  Farnosťou Močenok. Podujatie finančne 
podporil Fond na podporu umenia a Nit-
riansky samosprávny kraj. Festival sa konal 
aj vďaka podpore sponzorov z radov podni-
kateľov i ochotných bežných občanov.

Poslaním festivalu je šíriť kresťanské 
hodnoty divadlom

Na XXXI. ročníku festivalu boli odohra-
né dve nesúťažné a šesť súťažných divadel-
ných predstavení. Nesúťažne zahrali Tyjátr 
z  Nitry, ktorý sa predstavil s  hrou Herku-
les, a bratislavské Teatro Colorato s  insce-
náciou Sunset Boulevard. V  súťažnej časti 
sa predstavili: divadelný súbor Na skok 
z Raslavíc s hrami Mária Stuart a Hniezdo, 
divadelný súbor Makyta z Púchova s insce-

náciou Strakonický gajdoš, Staromestské 
divadlo Milénium z Košíc s hrou Zo života 
hmyzu. Potulné dividlo J + T z Medzibrodu 
s hrou Don Kychot a divadelný súbor Štu-
denti Akadémie umení z  Banskej Bystrice 
s inscenáciou Dedko a ja.

Všetky divadelné predstavenia sledovala 
odborná porota, ktorá pracovala v  zlože-
ní: Martin Timko (predseda), Zdenka Pa-
šuthová a  Peter Weinciller. Po predstave-
niach tak mohli nielen tvorcom inscenácií, 
ale aj ostatným divadelníkom a návštevní-
kom, ktorí prejavili záujem, poradiť, ako sa 
zlepšiť, či pochválili, čo bolo v  hre dobre 
zvládnuté.

Sprievodné podujatia sa konali na 
viacerých miestach

K sprievodnému programu patrili tvori-
vé dielne, ktoré pracovali v tomto roku dve 
- tvorivú dielňu dramaturgie a kritiky vied-
la Zdenka Pašuthová a dielňu interpretácie 
umeleckého textu a  prednesu Peter Wein-

ciller. Vo vestibule kultúrneho domu bola 
výstava fotografií Filipa a Michala Lašutov-
cov zobrazujúca Michala Kováča Adamova, 
nedávno zosnulého dramatika, literárneho 
historika, teatrológa, dlhoročného porotcu 
a  podporovateľa festivalu. Počas vernisáže 
si prítomní uctili jeho pamiatku, vernisáž 
poctila svojou návštevou aj dcéra pána 
Kováča, Martina. V  kultúrnom stredisku 
sa konala filatelistická výstava a  v  kostole 
výstava fotografií Človek a  viera. K  sprie-
vodným podujatiam patrilo aj požehnanie 
Náučného chodníka sv. Gorazda Mons. 
Františkom Rábekom, pešia púť do Nitry 
a táborák pre účastníkov festivalu. Najväč-

ším lákadlom zo sprie-
vodných podujatí bol 
určite koncert Simy 
Magušinovej v kostole 
sv. Klimenta, ktorého 
sa zúčastnili desiatky 
návštevníkov.

K sprievodným po - 
dujatiam možno zara-
diť aj slávnostné otvo-
renie festivalu, ktoré 
v  tomto roku poctili 
svojou návštevou dva-

ja biskupi – pomocný nitriansky biskup 
Peter Beňo a  náš rodák Mons. František 
Rábek, ktorý festival otvoril. Všetkých sr-
dečne na pôde Močenka privítal starosta 
Roman Urbánik: „Po niekoľkých mesia-
coch príprav organizačného výboru a dra-
maturgickej rady prišiel ten deň, kedy sa 
začala súťažná prehliadka festivalu Goraz-
dov Močenok. Je celkom náročné v  tomto 
zmenenom svete získavať divadelné súbory 
a zaujať aj divákov, aby sa prišli pozrieť na 
predstavenia. Pevne verím, že na podujatia 
ľudia prídu a  bude to pre nich povzbude-
ním a obohatením.“ Rovnako prial festiva-
lu bezproblémový priebeh a množstvo zá-
ujemcov pomocný nitriansky biskup Peter 
Beňo: „Jednoznačne si vážim ochotu a sna-
hu mnohých ochotníkov aj v dnešnej dobe, 
ktorá príliš nefandí podobným aktivitám 
a podujatiam, že sa dávajú na amatérske di-
vadlo a snažia sa tvoriť niečo povzbudzujú-
ce a povznášajúce ducha, myslím si, že má 
to význam, aj keď asi ten záujem u mladej 
generácie nie je taký, ako bol možno v čase, 
keď sa tento festival začínal konať. Môžem 
len zaželať naozaj veľa optimizmu a vytrva-
losti všetkým, ktorí sa vedia nadchnúť pre 
takýto druh umenia, pretože aj takéto ume-
nie vypĺňa priestor kresťanských hodnôt 
a kresťanského života spoločnosti.“

Veľmi pekným momentom otvárania fes-
tivalu bolo aj blahoželanie dlhoročnej porot-
kyni a  nadšenej podporovateľke myšlienky 
festivalu Elene Bakošovej, ktorá sa v  tomto 
roku dožila pekného životného jubilea.
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Na duchovnú obrodu bol priestor  
každý deň

Duchovný program bol pre návštevní-
kov festivalu, ale aj domácich veriacich pri-
pravený na každý deň od nedele do nedele. 
Boli to najmä sväté omše, ktoré sa konali 
v kostole sv. Klimenta a celebrovali ich ve-
ľadôstojní páni Marián Bér, Jozef Luscoň, 
Mons. Marián Dragúň, Branislav Dado 
a  Pavol Kruták. V  Katedrále sv. Emeráma 
v  Nitre celebroval omšu po púti Mons. 
František Rábek. K  duchovnému progra-
mu patrili aj prednášky pre ženy a mužov, 

vystúpenia speváckych zborov počas omší 
alebo moderovaná adorácia.

Vyvrcholením duchovného programu 
bola pontifikálna sv. omša v  rodisku sv. 
Gorazda, ktorú v  nedeľu 30. júla 2023 ce-
lebroval náš rodák, ordinár ozbrojených 
síl a  ozbrojených zborov SR J. Ex. Mons. 
František Rábek. Počas svätej omše spieval 
Spevácky zbor Chorus Salvatoris a na organ 
hrala Ema Demeterová. Otec biskup Rábek 
bol jedným z  tých, ktorí stáli pri prvých 
krokoch festivalu a  zostáva jeho duchov-
ným pastierom, aj keď sa festival prehupol 
cez svoju tridsiatku: „Myslím, že 30 rokov, 
to už je taká zrelá dospelosť a  je za tým aj 

určitá skúsenosť, a tak som nad tým uvažo-
val trochu, že čo by bolo treba. Mne sa zdá, 
že mali by sme začať byť nároční viacej na 
seba, myslím teda konkrétne na obsah festi-
valu, aby to začínalo dávať určitý tón v tejto 
oblasti kultúry a  určité podnety. S  tým by 
malo súvisieť aj to, že keď budú ešte kva-
litnejšie programy, tak je nádej, že príde aj 
viacej ľudí, čiže aj vytvárať podmienky, aj to 
organizačne zabezpečovať tak, aby mohlo 
prísť viacej ľudí, aby to posolstvo išlo do ši-
rokého terénu. Čiže nič nové, ale tá kvalita 
by mala v každom prípade narastať.“

V sobotu sa rozdávali ocenenia 
a hodnotil sa festival

V  sobotu 29. júla 2023 sa po odohratí 
posledného súťažného divadelného pred-
stavenia v kultúrnom dome a porade poro-
ty konalo vyhodnotenie festivalu. V úvode 
zhodnotili prácu tvorivých dielní lektori 
Zdenka Pašuthová a  Peter Weinciller, fes-
tival z  pohľadu divadelných predstavení 
zhodnotil aj predseda poroty Martin Tim-
ko, všetkým za prístup, pomoc a návštevu 
podujatia poďakoval starosta obce Roman 
Urbánik a  predseda občianskeho združe-
nia Krediv Jozef Šuvada. „Tohtoročný fes-
tival priniesol pozoruhodný herecký výkon 

v monodráme, potom invenčnú autentickú 
režijnú robotu mladého režiséra a tematic-
ky a hereckou súhrou nás zaujala inscenácia 
o medzigeneračnom dialógu, o odchádzaní 
a vnímaní a prijímaní smrti, to bolo asi to 
najpodstatnejšie a dôležité, čo zasvietilo na 
tohoročnom festivale Gorazdov Močenok,“ 
krátko zhodnotil predseda poroty Martin 
Timko. „Teším sa, že 1. ročník štvrtého 
desaťročia úspešne prebieha. Duchovná 
oblasť v tomto roku bola na dobrej úrovni 
aj sprievodné akcie alebo výstavy. Divadel-
né dielne hodnotili lektori pozitívne. Čo 
sa týka divadiel, doba nám prináša nieke-
dy nie veľmi zdravé a  pozitívne myslenie, 
a  preto je poslaním kresťanského divadla 
šíriť dobro a zla sa strániť,“ doplnil predse-
da OZ Krediv Jozef Šuvada.

Porota v tomto roku udelila dve indivi-
duálne ocenenia a jednu cenu pre divadelný 
súbor. Cenu za najlepší herecký výkon si 
prevzala Anežka Hudáčková z  divadelné-
ho súboru Na skok z Raslavíc za rolu Agnes 
v monodráme Hniezdo. „Ja sa teším, že sa 
to páčilo, bála som sa, ako to ľudia zoberú, 
lebo to nie je práve príjemné počúvanie, 
ako sa tam vyhadzujú všetky tie životné 
problémy priamo ľuďom do tváre. Teším sa, 
veľmi dobre sa mi hralo,“ neskrývala radosť 
z ocenenia Anežka Hudáčková.

Cenu za autentickú režijnú tvorbu do-
stal Martin Bašista, režisér divadelného 
súboru Na skok z Raslavíc. „Som vďačný za 
to, že sme tu vôbec mohli byť, a prajem oce-
nenie každému, kto ho mohol dostať, lebo 
zaslúžili si aj ostatné kolektívy, ktoré tu boli, 
lebo tiež mali veľmi zaujímavé a  nápadité 
predstavenia, aj pre mňa tam boli zaujíma-
vé impulzy a  každopádne som vďačný, že 
som to dostal ja, a ďakujem,“ bol skromný 
ocenený Martin Bašista.

Pre divadlá sa porota v tomto roku roz-
hodla udeliť iba jednu cenu, a to 1. miesto, 
ktoré na XXXI. ročníku festivalu patrilo 
Študentom Akadémie umení z  Banskej 
Bystrice za hru Dedko a ja. „Pocity sú su-
per, nečakali sme to, sme prekvapení, ale 
sme šťastní, že sa nám to podarilo,“ tešil sa 
za celý súbor herec Norbert Čabala.
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RKFÚ Močenok
Fond na podporu umenia (Festival 
z verejných zdrojov podporil Fond na 
podporu umenia)
Nitriansky samosprávny kraj (Realizo-
vané s finančnou podporou Nitrianske-
ho samosprávneho kraja)
Duslo, a. s. Šaľa
IBEX, Ivan Blažo, Močenok 
Menert, s. r. o., Šaľa
KORA MONT s. r. o., Štefan Rábek, 
Močenok
Západoslovenská vodárenská spoloč-
nosť
Ing. Elena Jablonická, Bratislava
Fundácia Jána Chryzostoma kardinála 
Korca, Biskupstvo Nitra
Poľnohospodárske družstvo Močenok
BERA, s. r. o., Rastislav Benčík 
MARFIL, s. r. o., Ján Šilák, Cabaj-Čápor
Pekamo s. r. o. Močenok, Ing. Rastislav 
Murgaš

AGRANIA, s. r. o., Ing. Marián Rado-
šovský, Mojmírovce
HSH, s. r. o., Ing. Timotej Husár, CSc., 
Veľké Zálužie
Dolina spol. s. r. o., Ing. Vladimír Palo, 
Cabaj-Čápor
Vagas, s. r. o., Miroslav Vagunda, Mo-
čenok 
EIZEN s. r. o., Úzka, Močenok
Tibor Rábek – TIBI, B. Klucha, Moče-
nok                         
ELSA s. r. o., Močenok                                 
PRO MONT MS, rodina Slamková, B. 
Klucha, Močenok                        
Peter Pápay – Vinárstvo, Cintorínska, 
Močenok
Marián Švondra, Chalupy, Močenok 
Jaroslav Pillár – PILLBUS, s. r. o. Mo-
čenok
PZ Zálesie Močenok
PS Močenský háj – Močenok
Penzión ANUP Ivan Sklenár, Močenok
Mäsovýroba Pata, s. r. o.  

Zariadenie pre seniorov Cabaj-Čápor a 
Duslo
Múzeum totality v Seredi
Rodina Režová, Rokošova, Močenok
Ladislav Sabo, Močenok
rodina Horváthová, Rokošova III., 
Močenok
Ing. Nováková, Nitrianska, Močenok
Alžbeta Lenčéšová, Švábska, Močenok
Margita Lenčéšová, Biskupa Majera, 
Močenok
Helena Vörösová, Biskupa Majera, 
Močenok
Irena Rábeková, Družstevná, Močenok
Mária Kútna, Rokošova, Močenok
Mária Čagáneková, Čingov, Močenok
Michal Eiselle, Dekana Ščasného, Mo-
čenok
rodina Révayová, Rokošova II., Moče-
nok
p. Karlubík, Rokošova II., Močenok
Ivana Vörösová, Vinohradnícka, Horná 
Kráľová
Iveta Kompasová, Nad ihriskom, Mo-
čenok
Jozef Kohút, Družstevná, Močenok
Anna Karlubíková, Rokošova, Močenok

Po ď a kova n i e  z a  p o m o c  p at r í  s p o n zo ro m , Po ď a kova n i e  z a  p o m o c  p at r í  s p o n zo ro m , 
p a r t n e ro m  a  d o b rovo ľ n í ko m :p a r t n e ro m  a  d o b rovo ľ n í ko m :

Vážení a milí Močenčania,
skončil sa XXXI. ročník Gorazdovho Mo-
čenka. Patrí sa, aby sme ho ukončili vďa-
kou tým, ktorí sa o  jeho priebeh najviac 
zaslúžili. Medzi tých patrí prípravný výbor 
GM  2023. Ten začal pracovať už koncom 
minulého roka a  pokračoval priebežne 
každý mesiac v  tomto roku. Hlavní orga-
nizátori za Obec Močenok a OZ Krediv ur-
čili hlavné  skupiny a  ich  koordinátorov. 
Za duchovnú oblasť ďakujeme  vdp. deka-
novi  ThDr.  Petrovi  Michalovovi, PhD., za 
PR  a  marketing  Bc. Petrovi  Šuvadovi, za 
dramaturgickú  komisiu  doc. Mgr. Marti-
novi Timkovi, ArtD., za stravovaciu komi-
siu a dobrovoľníkov Mgr. Helene Šuvado-
vej, za sprievodné akcie pánovi starostovi 
PaedDr. Romanovi  Urbánikovi. Pod ich 
vedením pracovali ďalší dobrovoľníci. Dra-
maturgickou komisiou  bolo vybratých 

deväť divadelných súborov, z toho dve ne-
súťažné predstavenia. Víťazom sa stali štu-
denti Akadémie umenia z Banskej Bystrice 
s predstavením ,,Dedko a ja”. Jeden divadel-
ný súbor sa pre chorobu nezúčastnil. Dve 
tvorivé  divadelné  dielne viedli  odborní-
ci - doc. Zdenka Pašuthová, ArtD. a Mgr. 
art.,  DiS. art. Peter  Weinciller.  Svoje od-
borné znalosti sa snažili odovzdať záujem-
com v  oblasti  dramaturgie a  kritiky  a  in-
terpretácie umeleckého textu a  prednesu. 
Organizátori do festivalu zakomponovali 
aj sprievodné akcie rôzneho charakteru, 
ktorých ste sa mali možnosť počas celého 
týždňa zúčastniť. Najväčším potešením pre 
účastníkov bolo vystúpenie známej speváč-
ky Simy Magušinovej, ktorej účasť zabezpe-
čil prof. Jozef Šuvada. Jemu aj Sime s kape-
lou a pánom manažérom patrí veľká vďaka. 
Povzbudením pre nás bol v  tomto roku 

duchovný program s  jeho kazateľmi,  du-
chovnými hosťami a spevokolmi z blízkych 
i vzdialenejších farností. Vyvrcholil ponti-
fikálnou sv. omšou, ktorú celebroval pán 
biskup Mons. František Rábek, ordinár OS 
a  OZ SR  v  rodisku sv. Gorazda v  Goraz-
dove.  Chceme poďakovať všetkým - pani 
kuchárke a ostatným dobrovoľníkom, ktorí 
sýtili účastníkov k ich spokojnosti. Zo stra-
ny stravníkov bola vyjadrená veľká spokoj-
nosť. V neposlednom rade, bez ktorých by 
nebolo možné zorganizovať tento Festival 
Gorazdov Močenok, sú finanční a materi-
álni sponzori (aj nemenovaní). A tým patrí 
veľká vďaka. Vďaka patrí  konferencierom 
a  všetkým, ktorí akýmkoľvek spôsobom 
prispeli k dôstojnému a úspešnému priebe-
hu festivalu Gorazdov Močenok 2023.

 Jozef Šuvada 
predseda O. z. Krediv

Po ď a kova n i e  z a  X X X I .  ro č n í k  Ce l o n á ro d n é h o  fe s t i va l u Po ď a kova n i e  z a  X X X I .  ro č n í k  Ce l o n á ro d n é h o  fe s t i va l u 
kre s ť a n s ké h o  d i va d l a  G o r a zd ov  M o č e n o kkre s ť a n s ké h o  d i va d l a  G o r a zd ov  M o č e n o k
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Počas posledného júnového týždňa 
sa žiaci navštevujúci predškolské triedy  
materskej školy lúčili so svojimi spolu-
žiakmi, pani učiteľkami a celou škôlkou, 
pretože v septembri z nich už budú prvá-
ci v základnej škole.

V stredu 28. júna 2023 si pre svojich ro-
dičov, pedagógov a  nepedagogických za-
mestnancov školy, ale aj pre starostu obce 
a  starých rodičov pripravili deti z 5. trie-
dy pekný rozlúčkový program. Všetkých 
na začiatku privítala pani učiteľka Lucia 
Tóthová, potom sa prítomným prihovorila 
riaditeľka školy Soňa Hippová, slovo do-
stal aj starosta obce Roman Urbánik a po-
tom sa za všetkých rodičov prihovorila 
jedna z mamičiek. Po oficiálnom začiatku 
už improvizované pódium patrilo deťom, 
ktoré sa predstavili s pásmom básní, pies-
ní a  tancov. Po skončení programu pani 
učiteľky spoločne s pani riaditeľkou odo-
vzdali všetkým žiakom osvedčenie o  ab-
solvovaní predškolského vzdelávania, dar-
ček v podobe knihy a každé dieťa dostalo 
aj minitortičku so svojím menom. „Dnes 
tu bola rozlúčka, všetci predškoláci sa roz-
lúčili s ostatnými škôlkarmi, lebo odchá-
dzajú do základnej školy,“ informovala nás 
Eliška. Zaujímalo nás, či sa momentálne 
najstarší škôlkari do školy, kde ich čakajú 
povinnosti, tešia. „Teším sa tam, lebo sa 
naučím čítať a písať a nebudem sa mu-
sieť rodičov pýtať, že aké písmeno treba k 
tomu, čo chcem napísať,“ prezradil Peťko. 
„Áno, veľmi sa teším, budem si robiť do-
máce úlohy a chcem, aby všetci mali samé 
jednotky,“ zaželala si Eliška. „Budeme sa 
tam učiť všelijaké nové veci a najviac ma 
tam asi bude baviť telesná výchova,“ myslí 
si Mia. „Deti v najbližších dňoch ukončia 
predškolské vzdelávanie v Materskej škole 
v Močenku a nastúpia do základnej školy, 
kde ich čakajú povinnosti. Prajem im veľa 
krásnych dní, takých, aké sme s nimi zažili 
my v škôlke -  plných úsmevu, šťastia, lás-
ky a nech sa im darí,“ zaželala svojim žia-
kom pani učiteľka Lucia Tóthová.

V nasledujúci deň, vo štvrtok 29. júna 
2023 rovnaká slávnosť čakala 6. triedu. 
Takisto si pod vedením svojich učiteliek 
Andrey Benkovej a  Ľubomíry Prváko-
vej pripravili pre rodičov a  hostí pekný 
program zložený z básní, piesní a  tancov. 
Prítomným sa prihovoril aj starosta obce 
Roman Urbánik, riaditeľka Soňa Hippová 
a  jedna z  mamičiek za všetkých rodičov. 
Z rúk pani riaditeľky a pani učiteľky si deti 
prevzali osvedčenia a darčeky a neskôr aj 
tortičky s menom. „Máme rozlúčku so 
škôlkou a je tu takáto oslava,“ ozrejmil 
nám dianie v triede Jakubko. „Dnes sme sa 
lúčili so škôlkou, lebo pôjdeme do školy. 
Museli sme sa lúčiť, aby rodičia na nás ne-
zabudli,“ dodal presvedčivo Damián. 

Aj u týchto predškolákov nás zaujímalo, 
či sa tešia do školy a prečo. „Áno, lebo tam 
budem mať otca a mamu,“  povedal nám 
Damián. „Budeme sa tam učiť a budeme 
tam iba pol dňa. V škole bude pre mňa 
najzaujímavejšia výtvarná výchova,“ myslí 
si Lucka. „Áno, lebo tam chodí môj brat. 
Ešte neviem, ako sa tam budeme učiť,“ pri-
dal sa Jakubko. „Teším sa, lebo tam budem 
mať asi veľa kamarátov,“ dodala Annamá-
ria.  

Za skvelým vzťahom s detičkami bude 
smutno aj pani učiteľkám. „Mám na ne 

veľmi krásne spomienky, lebo keď zača-
li do škôlky ešte len chodiť, bolo to také 
bojazlivé, pri dverách plačkali, bol proste 
problém presvedčiť ich, aby sa nebáli, aby 
to s nami skúsili. Po dvoch-troch dňoch 
stačilo trošku sa s nimi pohrať, urobiť im 
nejaký pekný program, zábavu a už to išlo 
ľahšie, každým dňom to bolo lepšie a lep-
šie, až nakoniec, ku koncu školského roka 
dokonca nechcú chodiť domov. Takže do-
spelo to až k tomuto krásnemu cieľu, že 
detičky sa tešia do škôlky, majú radi škôl-
ku, majú radi nás a je mi ľúto, že sa s nimi 
musím rozlúčiť, bolo to krásne obdobie,“ 
neubránila sa dojatiu pani učiteľka Ľubo-
míra Prváková. Päť desiatok budúcich ško-
lákov sa rozlúčilo so svojou prvou školou, 
milými pani učiteľkami, tetami kuchár-
kami aj  pani upratovačkami a  všetky na 
ne budú s  radosťou spomínať. „Obdobie 
troch alebo štyroch rokov, ktoré pobudli 
v materskej škole, môžeme hodnotiť veľmi 
pozitívne, tieto deti boli usilovné, nasávali 
všetky informácie, ktoré im pani učiteľky 

predostreli, výsledky z vyšetrenia školskej 
zrelosti boli veľmi dobré v oboch triedach, 
takže môžeme byť veľmi spokojné nielen 
my pani učiteľky, ale aj rodičia. Želáme 
týmto našim budúcim prváčikom, aby sa 
im v tej základnej škole darilo, aby všetko 
zvládali, a rodičom, aby mali veľkú trpez-
livosť, a tie spoločné úspechy aby sa dosta-
vili,“ zaželala deťom aj rodičom riaditeľka 
školy Soňa Hippová.

Roz l ú č k a  s o  š kô l ko uRoz l ú č k a  s o  š kô l ko u
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V  sobotu 15. júla 2023 sa v  našej obci 
uskutočnil v  rámci 32. ročníka prestížneho 
medzinárodného hudobného festivalu Slo-
venské historické organy koncert. Koncerty 
sa v  tomto ročníku festivalu konali v  Jarov-
ciach, Huncovciach, Kovarciach, Čunove 
a  v  Močenku. Najstarším koncertným ná-
strojom tohtoročného festivalu bol organ 
v Kovarciach z dielne Pažických rovnako ako 
ten močenský, ibaže o  22 rokov starší. Mo-
čenský organ je z  roku 1790 a  ďalšie tri or-
gany zaradené do festivalu pochádzajú z 19. 
storočia. Každý koncert odohral iný umelec 
a konkrétne u nás to bol Bálint Karosi, ria-
diteľ hudobného oddelenia pre klasickú hud-
bu v  Kostole Sv. Petra v  centre Manhattanu 
v  New Yorku v  Spojených štátoch americ-
kých.

Močenský organ bol od roku 2018 reštau-
rovaný do pôvodnej podoby a posledné práce 
boli reštaurátorom, organárom a  organistom 
Martinom Bakom dokončené krátko pred kon-
certom. Bol to teda prvý koncert na kompletne 
zreštaurovanom nástroji. „Práce, ktoré sme ro-
bili v  tie posledné dni, to boli také dokončo-
vačky, niečo nám tam ešte chýbalo, niečo sme 
si dávali ešte vyrábať, lebo nie vždy vám všetko 
sadne tak, ako ste to pôvodne plánovali, väčši-
nou pri týchto organoch to nesadne tak, ako ste 
to plánovali,“ povedal nám s úsmevom organár 
Martin Bako. „V každom prípade ja som s tým 
nástrojom veľmi spokojný. Tá energia, ktorú 
sme do toho vložili, a ten obrovský kus robo-
ty, ktorý je na tom spravený, je počuteľný a ja 

sa z toho veľmi teším a skutočne si pripadám, 
ako keby som do Močenka prišiel v roku 1790, 
vošiel do kostola a počul ten organ ako nový 
hrať. Myslím si, že ten zvuk bol naozaj takýto. 
Zachránili sme pre budúce generácie krásnu 
vec, ten organ má 250 rokov a bude tu ďalších 
250.“

Do kostola sv. Klimenta si historický organ 
a hru umelca svetového formátu Bálinta Karo-
siho prišli vypočuť desiatky návštevníkov, ktorí 
si vychutnali takmer 1,5 hodinový príval nád-
herných melódií rôznych autorov i samotného 

umelca. „Veľmi sa nám pá-
čilo, pretože som počul celý 
rozsah výšok aj hĺbok tohto 
organu a mohol som sa po-
pásať na krásnych tónoch, 
ktoré boli pre mňa veľmi 
dobre počuteľné. Prezradím, 
že kvôli tomu som si donie-
sol môj počúvací prístroj, 
ktorý mi totálne vyčisťuje 
celé spektrum zvukov, a kto 
je odborník, vie, že od naj-
hlbších tónov až po najvyššie 
tóny. Dynamika sa mi páčila, 
že ten koncert bol vybratý 
dynamicky, neuspával člove-
ka, neunášal ho, ale skôr ho 
povznášal,“ mal z  koncertu 
mimoriadny zážitok Ľudovít 
Kopáčik. „Páčilo sa mi to, 
lebo pán majster, čo hral, je 
svetoznámy organista, takže 
nesklamal ani teraz a tá im-
provizovaná fúga na záver, to 
bol zážitok! Všetko bol záži-
tok, takže ja som určite rád, 

že som sem prišiel,“ neskrýval radosť návštev-
ník koncertu Martin. 

Bálint Karosi prišiel do Močenka už deň 
vopred, aby sa s nástrojom zoznámil a prehral 
si pripravovaný koncert. „Tento organ je veľmi 
špecifický, pretože v pedáli je krátka oktáva, to 
znamená, nie je tam toľko tónov, ktoré by som 

potreboval na tie skladby, 
ktoré som vybral pre dnešný 
koncert. Preto som na tom-
to nástroji potreboval mi-
nimálne 3-4 hodiny cvičiť, 
aby som si zvykol, prepísal 
noty, ktoré boli pôvodne 
v  pedáli, do manuálu, teda 
aby som ich vedel zahrať 
rukami a  aby som sa zžil 
s tým nástrojom. Cvičil som 
niekoľko hodín, aby som 
tento organ vedel prezento-
vať v tej najväčšej kráse, pre-
tože zvuk má prenádherný, 
a  tá námaha bola odplatená 
tým krásnym zvukom,“ bol 
Bálint Karosi nadšený mo-
čenským nástrojom. Atmo-
sféra v  kostole bola počas 
celého koncertu vynikajúca, 
návštevníci sa tešili na zvuk 
zreštaurovaného organu 
a  skvelý umelecký zážitok, 
interpret ich nesklamal, se-
deli ako prikovaní a  počú-
vali nádherné tóny. „Hral 

O r g a n o v ý  k o n c e r t O r g a n o v ý  k o n c e r t 
B á l i n t a  K a r o s i h oB á l i n t a  K a r o s i h o
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som koncert v Japonsku a tam som zažil niečo 
podobné, Japonci boli absolútne ticho, krás-
ne tichúčko sedeli, hádam ani nedýchali a  na 
konci zatlieskali. Zažil som to teda druhýkrát 
v svojom živote, aj tu tí ľudia boli naozaj veľmi 
disciplinovaní, distingvovaní, krásne tichúčko 
sedeli, dávali pozor a počúvali, tak ako ste po-
vedali, ako prikovaní,“ bol prekvapený správa-
ním publika umelec Karosi.

Festival organizuje už štyri roky Martin 
Puhovich s  manželkou Marietou a  nástroje 
pre ďalšie koncerty spoločne aktívne hľadajú 
po celom Slovensku a umelcov, ktorí budú na 
nich hrať, po celom svete. „Nástroje sa hľadajú 
niekedy ľahko, niekedy ťažko, takže v  spolu-
práci s  organármi, ako bol vo vašom kostole 
Martin Bako, tak sme sa dozvedeli, že tento 
nástroj sa bude reštaurovať a bude pripravený 
na tieto koncerty, preto sme ho zaradili do toho 
ročného festivalu. Inak sa, samozrejme, sna-
žíme obehať všetky tie kostoly fyzicky, všetky 
nástroje vyskúšať, keďže aj manželka aj ja sme 
organisti, a keď sú vhodné a schopné technic-
ky, tak tam ten program zaradíme. K  vám sa 
dostala, čo sa umelcov týka, tohoročná topka, 
aj keď božechráň, aby sme opomenuli ostat-
ných kolegov organistov, ktorí budú hrať. Na 
otváracom koncerte hral profesor z  akadémie 

umení v Prahe Jaroslav Tůma, špička v oblasti 
historických nástrojov, on ich v Čechách doku-
mentuje, učí, prednáša o nich, takže nemôžeme 
povedať, že by bol menší umelec, ale, samozrej-
me, v  tom svetovom meradle je naozaj Bálint 
Karosi z programu, ktorý sme vybrali na tento 
ročník, špička,“ vysvetlil Martin Puhovich.

Radosť z nádherného zvuku zreštaurované-
ho nástroja neskrýval ani starosta obce Roman 
Urbánik a  dekan Peter Michalov, ktorí spolu 
s  veriacimi aj zastupiteľstvom obce venovali 
problematike organa v ostatných rokoch množ-
stvo času a financií. „Pri močenskom organe sa 
potvrdila stará múdrosť, že dobré a vzácne veci 
sa nerodia ľahko, platí to aj o  prestavbe a  re-
konštrukcii močenského barokového organu. 
Tá podoba, ktorá tu dnes na koncerte zaznela, 
je taká, ako bola na začiatku, v roku 1790. Roz-
prával som sa s  majstrom Károsim a  on kva-
litu, hlavne zvuk a  spracovanie organu, veľmi 
vychválil, dokonca nám dal taký malý prísľub, 
že rozmýšľal, ako by mohol v Močenku nahrať 
CD. Ja pevne verím, že tak, ako aj v príhovore 
odznelo, že nielen na svätých omšiach, ale aj pri 

organových koncertoch budeme využívať toto 
vzácne dielo, ktoré sa po viac ako piatich ro-
koch znovu naplno rozozvučalo,“ konštatoval 
starosta obce Roman Urbánik. „Práve sa skon-
čil koncert, kde hral veľmi známy a obľúbený 
interpret Bálint Karosi, ktorý zavítal do našej 
farnosti. Sme radi, že nám mohol priblížiť roz-
sah tohto organu, ktorý sme po dlhých rokoch 
zreštaurovali. Chcem poďakovať všetkým, kto-
rí sa na tom podieľali, samozrejme aj všetkým, 
ktorí tie roky čakali na túto chvíľu, a aj tým, kto-
rí priviedli tohto umelca sem do našej farnosti, 
do nášho chrámu Božieho. Ďakujem za všetko, 
čo ste počas tých rokov pre tento nástroj robili, 
lebo toto je nástroj, ktorý odovzdáme generáci-
ám po nás, aby neskrášľoval len liturgiu, ale aj 
chvíle, ktoré ich v živote čakajú – sobáše alebo 
rozlúčky, takže nech je to na slávu Božiu,“ zaže-
lal si a poďakoval dekan Peter Michalov.

Pán dekan Michalov plánuje organové kon-
certy organizovať aj v  budúcnosti, tak sa mi-
lovníci organovej hudby určite môžu tešiť aj na 
ďalšie pekné vystúpenia v močenskom kostole.

Preklad:

“V Močenku som zažil úžasné chvíle, 
keď som sa v roku 2023 zúčastnil na his-
torickom organovom festivale. Pohostin-
nosť, s ktorou som sa tu stretol, bola bez-
konkurenčná. Rád by som sa sem vrátil 
kvôli úžasným ľuďom, jedlu, atmosfére a 
prvotriednemu píšťalovému organu v ko-
stole.
 

Bálint Karosi, New York
16.7.2023

 
Ďakujem!”
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30. jún je pre žiakov základných a stred-
ných škôl magický dátum – končí sa škol-
ský rok a  začínajú sa dvojmesačné letné 
prázdniny. V  piatok 30. júna 2023 ráno 
sa preto zišli všetci žiaci základnej školy 
v našej obci na priestranstve medzi 2. a 3. 
budovou školy, aby slávnostne ukončili 
školský rok 2022 – 2023. Začiatok patril 
slovenskej hymne a potom prváci zarecito-
vali milú báseň. Stručne školský rok zhod-
notil riaditeľ školy Eduard Lacko, žiakom 
sa prihovoril a poprial pekné leto aj staros-
ta obce Roman Urbánik a s organizačnými 
pokynmi všetkých oboznámila zástupkyňa 
riaditeľa Miriam Sklenárová.

Potom vedenie školy ocenilo žiakov, ktorí 
boli úspešní v  riešení predmetových olym-
piád a v umeleckých a športových súťažiach. 

Išlo o ocenenie 13 jednotlivcov a 7 kolektí-
vov, spolu 64 žiakov. Plocha sa tak zaplnila 
šikovnými deťmi všetkých ročníkov.

V závere nástupu sa piesňou so základnou 
školou rozlúčili deviataci a žiaci sa rozišli do 
tried, aby si prevzali koncoročné vysvedče-
nia. „Som spokojná so svojím vysvedčením,“ 
potvrdila nám jednotkárka Emka. „Tento 
školský rok bol náročný, ale naozaj veľmi 
úspešný. Dosiahli sme veľmi dobré výsledky 
v oblasti postupových súťaží, v oblasti olym-
piád, samozrejme, aj v oblasti športových sú-
ťaží, takže celkovo možno hodnotiť, že naozaj 
tento školský rok priniesol to, čo sme si na-
plánovali. Aj čo sa týka deviatakov, úspešne 
absolvovali školu, mali veľmi dobré výsledky 
v  testovaní T9 - nad celoslovenským prie-
merom, takže ma to oprávňuje povedať, že 

tento školský rok bol veľmi dobrý,“ zhodnotil 
v skratke úspechy školy riaditeľ Eduard Lac-
ko. „Je koniec školského roka, čas, kedy žiaci 
dostávajú vysvedčenie, pre niektorých žiakov 
to bol prvý školský rok v Základnej škole 
Močenok, pre niektorých ostatný. Poďako-
vanie patrí všetkým pedagogickým aj ostat-
ným zamestnancom školy za to, že vytvorili 
pre žiakov podmienky na to, aby sa mohli 
vzdelávať. Žiakom patrí poďakovanie za to, 
že reprezentovali našu školu a našu obec na 
rôznych súťažiach. Všetci tí, ktorí dosiahli 
vynikajúce výsledky, aj tí ostatní majú šancu 
pokračovať v získavaní vedomostí na budúci 
školský rok. Ja im prajem, aby si počas leta 
oddýchli, načerpali nové sily, možno spozna-
li nové miesta, nových priateľov a takto dobre 
naladení sa vrátili do svojich tried a do našej 
školy,“ poďakoval a poprial všetkým starosta 
obce Roman Urbánik. 

Prázdniny znamenajú, samozrejme, od-
dych, dovolenky a  pekné zážitky, deti sa 
chystajú užiť si ich. „Pôjdeme na dovolenku 
na Balaton asi a potom budem doma,“ pre-
zradila nám svoje plány Nelka. „Chystáme sa 
na dovolenku do Šamorína,“ doplnila Emka. 
„Idem do tábora, potom ešte k babke, star-
kej a budem aj doma,“ doplnil Dejan. Žiaci 
sa v  školských laviciach opäť stretnú po 65 
dňoch voľna v pondelok 4. septembra 2023.

Koniec školského roka v základnej školeKoniec školského roka v základnej škole

V  tradičnom termíne počas prvých 
dvoch prázdninových týždňov sa v  základ-
nej škole pre deti od 6 do 14 rokov konali 
dva turnusy miestneho letného tábora so 
zameraním na anglický jazyk. V tomto roku 
sa nám prihlásilo na 1. turnus 31 detí a 
máme rekordný počet na 2. turnus - 36 detí. 
Rodičia sa mnohokrát pýtajú pri nahlaso-
vaní, či máme ešte miesto, ja vždy poviem, 
že miesto máme, spravíme viacej skupín, 
ohlásime viacej lektoriek. Bude tu veľa detí a 
trošičku sme zmenili aktivity, už nie sme len 
v areáli školy, ale, napríklad, sme boli vo fit-
nescentre, deti si tam boli zacvičiť. Športové 
činnosti sú prvoradé, cvičíme aj v telocvični 
a v okolí školy. Pôjdeme si pozrieť aj zvierat-
ká a všetko je to spojené s angličtinou, čiže 
učíme sa slovnú zásobu spojenú so športom, 
so zvieratkami, zdravým životným štýlom, 
čiže zelenina, ovocie a  podobne a prispô-
sobujeme to veku detí,“ vysvetlila organi-
zátorka tábora a  majiteľka jazykovej školy 
Zuzana Gáliková. 

Deti sa spolu s lektorkami venovali rôznym 
aktivitám, každému z  nich sa páčila nejaká 
iná. Učili sa ich všetky pomenovať aj v  an-
gličtine a mali z toho zábavu, nové slovíčka sa 
naučili a ani si nevšimli, že sa učia. „Naučila 

som sa slovíčka, ktoré som ešte nevedela, an-
gličtina ma veľmi baví a mne sa najviac páči, 
že tu tancujeme, a pesnička o banánoch, robí-
me tu úžasné veci,“ pochvaľovala si Amélka. 
„V tomto tábore som už tretíkrát a mne sa pá-
čia aktivity a keď beháme vonku,“ pridala sa 
Petra. „Najviac sa mi páčia pesničky, na ktoré 
tancujeme a  cvičíme,“ konštatoval Milanko. 
„Už som bola aj predtým v tábore a je to tu 
dobré. Tancujeme, vyfarbujeme si a učíme 
sa nové veci,“ bola s programom spokojná aj 
Hanka. „V utorok sme hľadali také kartičky 
po areáli školy, to sa mi páčilo, lebo bola aj 
sranda a ako tímy sme si navzájom pomáha-
li,“ doplnila Eliška. „Chcela som sem ísť, mám 

tu sestry a kamarátku, je tu dobre,“ ukončila 
debatu Mária.

Skvelú prácu počas oboch týždňov odvá-
dzali všetky lektorky, pretože museli pripraviť 
pre deti program na každý deň, ten ich musel 
baviť a  museli sa popri tom aj niečo naučiť. 
Podstatnú úlohu zohrávalo aj to, že každé die-
ťa je iné a niečo iné ho zaujíma – zabaviť bolo 
treba všetky do jedného. „Máme tu strašne 
veľa súťaživých detí a  tie sa najviac potešia, 
keď ideme von, keď sa pretekáme, naháňame 
alebo hráme sochy. Potom sú tu zase iné deti, 
hlavne tí mladší, ktorí ešte tak nestíhajú za 
ostatnými, tak tým sa viacej páči niečo si vy-
rábať, počúvať pesničky, pesničky majú veľmi 

radi, a učiť sa nové slo-
víčka. Teraz máme tému 
piráti, takže o  tom sme 
sa rozprávali a  všetky 
deti sú veľmi kreatívne,“ 
tešila sa zo šikovnosti 
a rôznych záľub detí lek-
torka Nicol. 

Počas dvoch tur-
nusov tábor navštívilo 
takmer 70 detí, ktoré tu 
príjemne prežili niekoľ-
ko prázdninových dní. 

Miestny letný tábor v základnej školeMiestny letný tábor v základnej škole
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Počas prvého prázdninového týždňa od 3. 
do 7. júla 2023 sa v našej obci uskutočnil miest-
ny florbalový tábor pod názvom Florbalový 
megatýždeň. Základňou bola športová hala, ale 
takmer tridsiatka detí s  animátormi podnikla 
aj výlety za zážitkami do okolia. „Prihlásilo sa 
nám tento rok 27 detí, čo je takmer o polovi-
cu viac ako vlani. Pre deti sú pripravené rôzne 
aktivity, včera sme boli na Zobore, u hasičov v 
Nitre, pripravili sme si pre nich v piatok záve-
rečnú opekačku. Deti sa snažíme edukovať k 
florbalovej výchove, tiež k zdravej životospráve 
a športovaniu. Prišli k nám tento rok deti aj z 
okolitých dedín, z celého Nitrianskeho kraja a 
nie iba deti z nášho florbalového klubu. Obja-
vili sa nám tu aj talenty, na ktorých vidíme, že 
budú prínosom pre náš florbalový klub aj v no-
vej ligovej sezóne. Niektorým účastníkom to 
ide menej, niektorým to ide viacej, takže máme 
z čoho vyberať,“ podrobne vysvetlil člen klubu 
a tréner Samuel Nožička.

Mladé florbalové talenty sa tak každý deň ve-
novali rôznym aktivitám. Tí, ktorí sú aj členmi 
florbalového klubu, sa medzi sebou poznajú, no-
váčikovia si hľadali vzťah k florbalu aj priateľov. 
„Som tu prvýkrát a páči sa mi tu. Je to tu dobré, 
som tu ako doma, možno začnem chodiť na tré-
ningy a našiel som si tu kamarátov,“ tešil sa z no-
vej aktivity Andrej Hipp. „Som florbalista, cho-
dím sem päť rokov a myslím, že to budem hrávať 

navždy. Stále ma to 
baví, chodím aj na 
tábory, aj keď ma bolí 
noha. Tábory sú dob-
ré, ja ich mám veľmi 
rád,“ ocenil prácu 
organizátorov Peťko 
Zajaček. „Florbalis-
tom som asi rok a dva 
mesiace. V  tábore je 
to zábava, dávajú nám tu vodu, občerstvenie, na-
príklad aj melóny. Hráme hry, strieľame si na brá-
nu, máme tu aj zápasy, súťaže medzi tímami. Boli 
sme aj na Zobore, kde bolo super, hrali sme tam 
taký geocaching, zajtra má byť opekačka a turnaj 
medzi tými tímami, na čo sa tešíme, aj dnes ešte 
máme čo robiť, takže zábava sa vždy nájde,“ vy-
hovoval tábor aj Andrejovi Hraškovi.

Na aktivity, bezpečnosť, vzdelávanie, ale aj 
pravidelný pitný režim a  stravovanie dohliadalo 
niekoľko animátorov a trénerov. „Ako animátor-
ka som pripravovala najmä táborové hry a dohlia-
dala som na bezpečnosť. Najviac sa deckám ľúbi-
lo, keď si mohli zahrať hru Príživník, čo je vlastne 
futbalová hra, a hrali sme aj basketbal, bavia ich 
všetky športy. Radi hrajú aj volejbal, čo je také 
odreagovanie od florbalu,“ prezradila animátorka 
Petra Danková. „Rád by som sa poďakoval obci 
Močenok za to, že nám poskytla priestory na flor-
balový tábor, a taktiež miestnym sponzorom a 

autobusovým dopravcom za pomoc,“ doplnil ešte 
Samuel Nožička. V piatok 7. júla bolo počas po-
sledného dňa tábora aj vyhodnotenie, kde dostal 
každý účastník zaujímavé darčeky. „Posledný deň 
tábora sa niesol v  znamení megadávky florbalu, 
kde v turnaji zvíťazil tím modrých, a aj celý týž-
deň ovládol tím modrých. Každý účastník tábora 
dostal taštičku plnú zaujímavých darčekov,“ po-
vedal nám hlavný organizátor tábora a prezident 
FBC Inferno Močenok Róbert Lešš.  „Cieľom let-
ných táborov je hlavne propagácia florbalu v obci 
a  celom okrese. Sme radi, že sa florbal rozvíja 
a  zanecháva čoraz viditeľnejšiu stopu, verím, že 
budeme dobre reprezentovať obec aj v  nasledu-
júcich rokoch a tento šport bude deťom prinášať 
radosť.“ 

Deti, ale aj organizátori sa už tešia na nasledu-
júci ročník, ktorý by mal niesť názov Florbalový 
ultratýždeň.

Florbalový táborFlorbalový tábor

V  piatok 23. júna sa v  stolnotenisovej herni 
v našej obci uskutočnil 1. ročník turnaja žiakov 
základnej školy O pohár majstra Stolnotenisové-
ho oddielu Močenok. Podujatie zorganizoval stol-
notenisový oddiel na čele s predsedom Martinom 
Gálikom za podpory Nadácie SPP, od ktorej klub 
získal tréningové stoly. Podujatie otvoril predseda 
klubu Martin Gálik spolu so starostom obce Ro-
manom Urbánikom. „Máme tu deti od 8 do 16 
rokov, je tu asi 20 chlapcov a dievčat, čo je podľa 
mňa super, že aj dievčatá hrajú pingpong alebo 
ich to zaujíma. Vidím tu šikovné deti, šikovných 
stolných tenistov, niektorí sú prirodzený talent, 
že pozrie, vidí, vyskúša a ide mu to. Je tu chlapec, 
ktorý je prvýkrát na turnaji, a dokáže veľa vecí, už 
sme sa ho pýtali, či by mal záujem aj trénovať,“ 
tešil sa z bohatej účasti predseda klubu Stolnote-
nisový oddiel Močenok Martin Gálik. „Turnaje 

by mali deti zaujať, aby mali motiváciu športovať. 
Plánujeme ich organizovať minimálne raz za rok. 
Toto je taký úvod, aby sme tie deti z obce a okolia 
podchytili. Myslím, že to má zmysel, lebo keď majú 
podmienky, majú tie stoly, tak už len sa im veno-
vať a ono to pôjde, takže pravidelnosť tam určite 
chceme zachovať.“  Turnaj predsedovi stolnoteni-
sového oddielu pomohol organizovať stolnotenista 
a učiteľ Daniel Čiernik: „S Martinom Gálikom sme 

zorganizovali takýto školský pingpongový turnaj. 
Vedel som, že v tejto herni to bude ideálne, keď-
že tu aj ja často hrávam, a deti vidím v škole na 
chodbách, ako sa snažia každú prestávku, stále 
hrajú, keď zazvoní utekajú si obsadiť si stôl, takže 
záujem bol.“ Turnaj sa hral v skupinách systémom 
každý s každým. Zo skupín postúpili najlepší, ktorí 
si zasa medzi sebou zmerali sily, a vzišiel z nich ví-
ťaz turnaja.  Prvé boje sa začali už o deviatej ráno. 
„Pingpong hrávame od minulého školského roka 
v škole na chodbe a celkom ma to chytilo, takže 
som to chcel skúsiť aj tu, aké to bude. Zatiaľ som 
vyhral jeden zápas a uvidíme, ako sa to bude vyví-
jať ďalej,“ povedal nám Miloš. „Už som hrala jeden 
zápas, prehrala som 3:0. Prihlásila som sa len tak, 
zo srandy, nehrám síce prvý raz v živote, ale nehrá-
vam stolný tenis. Hralo sa mi dobre, tešila som sa 
na dnešok,“ prezradila Ema. „Môj brat sem chodí 
hrávať, tak ma sem zavolal a hrám aj ja. Rada hrám 
stolný tenis, ale ešte sa to len učím,“ konštatovala 
Tamara. „Hrávame ho v škole pravidelne a chodí-
me aj hrávať s  rodičmi. Je to môj najobľúbenejší 
šport a tým, že som zistil, že je súťaž, tak jasné, že 
som išiel,“ dodal Matej.

Po vzájomných súbojoch za stolnotenisovými 
stolmi organizátori odovzdali ocenenia tým naj-
lepším – na 3. mieste sa v turnaji umiestnil Matej 
Nožička, strieborná priečka patrila Frederikovi 
Adamemu a celkovým víťazom 1. ročníka turnaja 
sa stal Hugo Baláž.

Stolnotenisový turnaj detíStolnotenisový turnaj detí
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Neplačte, že som odišiel,
len pokoj mi prajte, 
s modlitbou na perách
na mňa spomínajte.
Ďakujeme všetkým príbuz-
ným, priateľom a známym, 
ktorí sa dňa 14. júna 2023 
prišli naposledy rozlúčiť s naším milovaným man-
želom, otcom, dedkom a pradedkom Štefanom 
Lenickým, ktorý tíško zaspal večným spánkom 11. 
júna 2023. Ďakujeme všetkým za prejavy sústras-
ti a kvetinové dary. Manželka a dcéry s rodinami. 

Ďakujeme všetkým príbuzným, 
priateľom a známym, ktorí sa 
dňa 18. júla 2023 prišli napo-
sledy rozlúčiť s naším drahým 
oteckom, dedkom a kostolníkom  
Františkom Kolenčíkom, ktorý 
zomrel 15. júla 2023. Zároveň 

ďakujeme za prejavy sústrasti a kvetinové dary. 
S láskou a úctou smútiaca rodina.

Ďakujeme všetkým príbuzným, 
priateľom a známym, ktorí sa 
dňa 27. 7. 2023 prišli napo-
sledy rozlúčiť s našim drahým 
Marekom Lenčéšom.
Zároveň ďakujeme všetkým za 
prejavy sústrasti a kvetinové 
dary. S láskou a úctou  
spomína smútiaca rodina.

Dňa 9.augusta 2023 sme si 
pripomenuli piate smutné 
výročie, čo nás navždy opustil 
náš drahý Dušan Packa.
S tichou spomienkou k tvojmu 
hrobu chodíme, pri plamienku 
sviečky sa za teba modlíme. 

Osud ti nedoprial s nami dlhšie byť, ale v našich 
srdciach budeš navždy žiť. Kto ste ho poznali, 
venujte mu tichú spomienku. S láskou spomína 
mama, sestra a brat s rodinami.

Len kytičku 
kvetov z lásky 
vám na hrob mô-
žeme dať, pokojný 
večný spánok 
vám vrúcne priať 
a s bolesťou  

v srdci na vás spomínať.
Dňa 24. 9. 2023 si pripomenieme 25. smut-
né výročie, čo nás navždy opustil otec, dedko 
a pradedko Ján Boháč. A dňa 14. 5. 2023 sme 
si pripomenuli 3. smutné výročie, čo odišla naša 
milovaná mamička, babička a prababička  
Anna Boháčová. S láskou spomína celá rodina.  
Kto ich poznal, nech im venuje tichú spomienku.

Niekedy ticho bolí, keď oneme-
jú ústa toho, s ktorým sme tak 
šťastní boli.
Dňa 3. septembra 2023 uply-
nuli štyri smutné roky, čo nás 
navždy opustil náš milovaný 
ocko a dedko Ján Hipp.  

Kto ste ho poznali, venujte mu tichú spomienku. 
S láskou a úctou na teba spomíname. Smútiaca 
rodina.

Čas letí, deň za dňom sa míňa, ale vaša prítom-
nosť tu stále chýba.
Hoci ste nás opustili a niet vás medzi nami, v na-
šich srdciach zostanete navždy s nami.

Dňa 6. septem-
bra 2023 sme 
si pripomenuli 
10. výročie, čo 
nás navždy 
opustila naša 
drahá mamička 

Anna Macháliková, a 8. januára 2023 uplynulo 
23 rokov, čo nás navždy opustil náš drahý otec 
Kazimír Machálik.
S láskou spomínajú deti s rodinami.

Pozdrav lásky do neba letí, posielame aj bozkov 
pár a tiež odkaz k tomu - moji drahí rodičia, ded-
ko, babka, chýbate nám, objať vás už nemôžeme, 
tak aspoň takto posielame do neba jedno veľké 

ĎAKUJEME.
Dňa 9. 9. 2023 uply-
nie 7 smutných rokov, 
čo nás navždy opustil 
náš drahý a dobrý 
otec a dedko Jozef 

Szöllösy, a dňa 23. 9. 2023 uplynie 15 smutných 
rokov, čo nás navždy opustila naša drahá a dobrá 
mama a babka Katarína 
Szöllösyová.
S láskou, vďakou a úctou 
spomína dcéra Gabi-
ka s manželom Petrom 
a vnúčatá Marián, Simona 
a Patrik.

Dňa 19. júla 2023 uplynulo 
18 rokov, čo 
nás navždy 
opustila 
naša drahá 
manželka, 
mama 
a babka 
Magdaléna Tóthová. S úctou 
a láskou spomína manžel 
s rodinou.

S tichou spomienkou ku 
hrobu chodíme, pri plameni 
sviečok na teba myslíme. 
Osud ti nedoprial s nami 
dlhšie byť, no v našich srd-
ciach budeš navždy žiť. 
Dňa 19. septembra 2023 
si pripomíname 1. smutné 
výročie, čo nás opustil náš 

milovaný 
manžel, 
otec, 
dedko 
a praded-
ko Anton 
Pavlík.

V našich srdciach žiješ, stále na teba s láskou, 
vďakou a úctou spomíname. Manželka, syn  
a dcéra s rodinami a celá smútiaca rodina.

More lásky si so sebou vzal, hory bolesti zanechal.
Čas plynie, vánok slzy suší,
no bolesť v srdci nikdy neutíši.
Dňa 19. 10. 2023 uplynie  
8 smutných rokov, čo nás  
navždy opustil náš drahý  
manžel, otecko, starý otec 
a prastarý otec Štefan Český.
S láskou a úctou spomína manželka, deti s rodina-
mi a ostatná rodina.

Z tvojich očí žiarila láska a dobrota,
budeš nám chýbať do konca života.
Hoci si odišiel, žiješ stále, náš milovaný,
lebo neumiera ten, kto žije v našich srdciach. 
Stále je ťažko a smutno nám všetkým, nič nie je 
také ako predtým.
Všade okolo chýba aj po rokoch tvoj hlas. Skromný 
a láskavý si bol vo svojom živote a veľký vo svojej 
láske a dobrote.

S veľkou a neutíchajúcou boles-
ťou v srdci si pripomíname  
11. výročie od chvíle, kedy si nás 
navždy opustil, náš milovaný 
manžel, tatino, svokor a apušo 
Jozef Hipp.
S láskou spomína manželka 

s deťmi a ich rodinami.

Smútočné oznamy

KAMENÁRSTVO
MGS Granit s.r.o. 
Mlynská 462 , 951 31 Mo�enok

   (budova Zdravotného strediska)

tel.: 0902 709 552
  

 �elezobet�n. základy � likvidácia starých hrobov
�renovácie písma  dopisovanie dátumov

� � �portréty do kame�a  lampy  vázy krí�e 
 

Ponúkame kvalitné prevedenie
 prác za prijate�né ceny

OTVÁRACIE HODINY
Pondelok  Streda  Piatok   9.00-12.00  13.00-16.00 h

 Sobota - na objednávku 

�iroký výber  
pomníkov a hrobov zo �uly



15

Močenok / časopis obyvateľov obce 

Miesto práce:  
Nitrianska 1203, Močenok

Druh pracovného pomeru: 
plný úväzok

Ponúkaný plat: 
od 800 €/mesiac

Dátum nástupu: 
dohodou

Spoločnosť TÓTH s.r.o. prijme do pracovného pomeru na pozíciu:

PREDAVAČ / SKLADNÍK
Príplatky za nadčasy Príplatky za prácu v sobotu Príspevok na stravu Odmeny Zamestnanecké benefity

V prípade záujmu nás kontaktujte telefonicky na 0903 405 875 alebo e-mailom na tothm@tothsk.sk

Nitrianska 1203, Močenok
tel.: 0911 354 361

Po – Pia: 7.30 – 16.30 h
So: 7.30 – 12.00 h

www.obchodtoth.sk

AKCIA platí do 15. 10. 2023 alebo do vypredania zásob. Všetky ceny sú uvedené s DPH.

999 €
1 259 €

ZĽAVA 20 %

Gril Weber
GENESIS 
E-315 GBS
plynový

899 €
1 179 €

ZĽAVA 24 %

Gril Weber
SPIRIT EPX 325S 
Premium GBS
plynový

165 €
235 €

ZĽAVA 30 %

Gril Weber
ORIGINAL KETTLE
57 cm, na drevené uhlie

205 €
355 €

ZĽAVA 42 %

Kosačka AKU
MAKITA DLM 382Z
záber 38 cm (bez nabíjačky a AKU)

579 €
799 €

ZĽAVA 27 %

Kosačka mulčovacia AKU
MAKITA DLM 462Z
záber 46 cm (bez nabíjačky a AKU)

59,90 €
111 €

ZĽAVA 46 %

Sada náradia, vrtákov a bitov
MAKITA 
212-dielna

410 €
480 €

ZĽAVA 14 %

+ 3 kotúče ZDARMA

Píla pre 
obkladačov 
TR202E

0,99 €
1,10 €

ZĽAVA 10 %

Lata strešná
5 x 4 x 400 cm
morená

Cena za 1 bm.
0,59 €
0,71 €

ZĽAVA 17 %

Cena za 1 bm.

Roxor
10 mm
6 m tyče

43,60 €
52,50 €

ZĽAVA 17 %

Omietka fasádna
SILCO A 1,5
hladká, 25kg vedro

3,90 €
4,70 €

ZĽAVA 17 %

Cement
CEMENTÁREŇ LADCE
25kg vrece

1,55 €
2,05 €

ZĽAVA 24 %

Tvárnica DBT
50 x 25 x 20 cm

V AKCII aj 
iné rozmery

AKČNÁ PONUKA



Obec Močenok 
Vás srdečne pozýva pri príležitosti sviatku Povýšenia sv. Kríža 

na XX. ročník Dní obce Močenok

KJH BAND

FOLLOW

PETER CMORÍK BANDSHELLDOVES BAND

TASTE OF BRASS
WALK ON

NEDEĽA - 17. september 2023 

10.30 h - Kostol sv. Kríža 
Slávnostná svätá omša - celebruje vdp. Peter Michalov, 
dekan Dekanátu Močenok 

15.00 h - areál kultúrneho strediska 
Folklórne súbory MAS VITIS 
FS Jaročan (Jarok) 
ZSZ Rišňovanka (Rišňovce) 
SS Lúč (Lužianky) 
SS Čerdavanka (Rumanová) 
SS Vrškanky (Báb) 
FSK Ujlačanka (Veľké Zálužie) 
FS Lehoťanka (Lehota) 
SS Zúgovanka (Močenok) 
FS Kepežďanka (Hájske) 
FS Kráľovanečky (Horná Kráľová) 
FS Močenčanka (Močenok) 
FS Sečkár (Močenok) 
SS Močenskí speváci (Močenok) 

20.00 h - koncert DH Močenská kapela

ŠTVRTOK - 14. september 2023 

17.00 h - veľká sála kultúrneho strediska 
Slávnostné obecné zastupiteľstvo s odovzdaním ocenení 
pri príležitosti Dní Obce Močenok 2023 

PIATOK - 15. september 2023 

18.00 h - kultúrne stredisko 
NAŠE KORENE 
Výstava Drevo a Kov - diela domácich autorov 
(výstava potrvá až do nedele) 

areál kultúrneho strediska 

19.00 h - Koncert skupiny KJH BAND 
20.30 h - Koncert skupiny PEŤO CMORÍK BAND 
22.00 h - Koncert skupiny FOLLOW 

SOBOTA - 16. september 2023 

14.00 h - areál parku - Jarmok 

areál kultúrneho strediska 
14.00 h - Program pre najmenších - animátori, 
maskot, súťaže, pesničky 

16.00 h - Vystúpenie žiakov ZUŠ Močenok, 
               TK Jumping, Karate Močenok 

17.00 h - vyhodnotenie XV. ročníka súťaže 
vo varení guláša “Močenský kotlík” a XI. ročníka 
súťaže v pečení “Močenského smatankového koláča” 

19.00 h - Koncert skupiny SHELLDOVES BAND 
20.30 h - Koncert skupiny TASTE OF BRASS 
22.00 h - Koncert skupiny WALK ON 
23.30 - 3.00 h - Diskotéka - DJ FILO

cv
Realizované s fianančnou podporou 
Nitrianskeho samosprávneho kraja


